
58. Dagsorden virtuelt møde onsdag d.21/ 8 kl. 19.30-21
Bestyrelsen: Anja, Karen, Mads, Mette, Mårten, Nina og Christine, samt
fagkonsulentene Kim og Mette
Mødelink:1) https://meet.google.com/nsb-kcjf-biw
mødelink 2) https://meet.google.com/vkj-abdg-ndo
OBS: Vi lader igen mødeleder-tjansen gå på tur, hvem tager den?

1. Velkommen til, ultra kort præsentationsrunde
2. Valg af referent (alfabetisk, N for Nina).

3. Godkendelse af referater   (nr.57, ligger på drev)

Begge referater godkendt

4. Dialog om gymnasiefaget bioteknologi. Vi behøver ikke tage punkterne i denne

rækkefølge.

a. Faglige mindstekrav for biotekundervisere, er der noget nyt?

Er sendt i høring før ferien. Vi kan evt. lave spørgeskema og undersøge omfanget af

to-lærer-ordning på skolerne.

b. Hvilke udfordringer ligger der i biotekfaget?

i. Fagligt niveau til eksamen

Der er stor spredning. Måske lærerne ikke får læst lærerens hæfte

ii. Elevoptag, Hvad kan vi som forening gøre for at styrke optaget på

Biotekstudieretningen – der ligesom alle andre naturvidenskabelige

studieretninger er udfordret på optaget.

Andelen af elever er generelt faldet, men flere vælger biotek end da det var forsøgsfag.

Måske faldet skyldes fravalg af andre fag mere end fravalg af biotek. Det blev forslået at vi

kan lave en video, sm kan bruges på studieretningspræsentationerne. Sælg den på de

kompetencer eleverne får og behovet for disse i DK.

iii. Faget i NV,

Igen kan et spørgeskema afklare bioteks rolle i NV på de forskellige skoler. Et evt.

samarbejde med de andre faglige foreninger og høre hvad deres medlemmer gør. Der er

tidligere lavet en undersøgelse om emnet. Der har aldrig været FIP i NV, måske en

konference kan belyse problemstillingerne.

iv. andet?

c. Hvad gør fagkonsulenterne sig at tanker om behov for ændringer i

læreplaner?

https://meet.google.com/nsb-kcjf-biw
https://meet.google.com/vkj-abdg-ndo


Det er svært at komme med et bud.

d. Hvad er fagkonsulenternes råd til hvad vi som forening bør fokusere på?

Drøftet.

e. Andet?

Et fagdidaktisk kursus i januar 2026.

5. evt.
1. del af mødet er dialog med fagkonsulenterne (-20.30)

2. del

6. Kurser i det kommende skoleår - Hvem er tovholder og deltager på hvad?
a. SOP workshop: I referatet står: Karen og Anja deltager. Mårten kontakter

HTX lærer på HCØ og eller Køge med forespørgsel om at deltage.(Claus har

ikke lyst til at deltage). Dato ikke endeligt fastlagt, men bliver omkring den 10

oktober.Hvem er tovholder?

Karen er tovholder. Anja skriver til HTX-lærere og på facebok angående hjælp.

b. SRP workshop: I referatet står: Kurset bliver afholdt tirsdag den 21/1 klokken

15.30-17.00 Anja deltager. Christine eller Mårten deltager kun hvis andre ikke

kan, men fordi begge er med på mange andre kurser vil det være fint hvis de

kan friholdes. Vi mangler derfor optimalt et andet bestyrelsesmedlem til at

være med til at afholde kurset.

Udskudt

c. Fælleskursus med Kemilærerforeningen: Enzymer, december 2024, Christine

og Mårten Maiken fra Kemilærerforeningen er tovholder.

Udskudt

d. Mdt. eksamensworkshop. Maj 2025:Anja deltager, da Mette tidligere har

deltaget er det også en mulighed, men det kunne også være andre fra

bestyrelsen.Hvem er tovholder.
Udskudt

7. Til orientering: Kurser i skoleåret 25/26:



a. Bioteknologi med AI: Mårten og Christine (4-5 dec. 2025, Nyborg Strand)

b. BIoteknologi med fagdidaktik: NIna og Christine ( NY DATO d. 22-23 januar
2026, Comwell Middelfart)

i. OBS: Christine har kontaktet NNF og de har opdateret listen med den

nye dato.

8. Udskudt fra sidste møde: Samarbejde med universiteter og
professionshøjskoler. Breakout rooms: Så vi kan snakke om samarbejde med

universiteter? Vi drøfter hvordan vi kommer videre med Bioanalytikeruddannelsen

herefter (Anja og Karen der ikke er med i nogen gruppe kan bare afslutte mødet eller

tilskutte sig en gruppe hvis I har lyst).

a. KU (Farma, BRIC og Biokemi, Mette, Mårten og Christine)

b. SDU (Mads og Nina)

Udskudt

Nye punkter:

9. De næste møder: forslag: torsdag d. 26/9

Næste møde bliver 26/9 19.30-21.00

10. Merchandise (Nina)

Udskudt

11. Hjemmeside (Nina)

Udskudt

12. Generalforsamling, dato og indhold. (Christine). Vi skal have nedsat en

planlægningsgruppe og overveje om vi kan holde på eks. Biocenter ifm. en

kursusdag?

Skal ligge efter 14/12. Anja undersøger muligheden for at flytte datoen.

Christine er tovholder. Nina og Mette hjælper med planlægning.

13. Evt.



For dagsorden, Christine


